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МЛАДЕЖИ ОТ БЧК И ДЕЦА ОТ РЕСУРСНИЯ ЦЕНТЪР 
ПОСЕТИХА ОБЛАСТНА АДМИНИСТРАЦИЯ 

ЗА БАБА МАРТА 
 
Младежи от БЧК Ловеч посетиха днес Областна администрация, за да подарят на 
всички мартенички, както повелява народната традиция. Те бяха придружени и 
от Баба Марта, която наред раздаваше пожелания за здраве и берекет. 
Доброволците на Червения кръст носиха със себе си и касички, за да призоват 
всички да дарят средства за деца от Ловеч, нуждаещи се от скъпа операция.  
На 15 февруари в Драматичен театър - Ловеч се проведе вече благотворителен 
концерт за Йоана и Генадий, които страдат от детска церебрална парализа. В 
него участие взеха местни творци. Събраната сума от 1304 лв бе от входните 
билети и касичките на БЧК. Парите ще бъдат използвани за операцията на 

малката Йоана, съобщиха тогава от БЧК - Ловеч. Йоана и Генадий са на 10 и 16 години. Те са брат и сестра. Различни са, защото и 
двамата са болни от детска церебрална парализа. На Йоана й предстои операция, за да проходи, която семейството няма възможност да поеме. Български червен кръст - Ловеч и 
областният управител призовават всички да помогнат на дечицата, за да имат и те щастливо детство. Днес областният Ваня Събчева даде своя дан за каузата, това направи и нейният 
заместник Сашо Данков, както и служители на администрацията.  
На излизане от Областна администрация мартеничка получи и Ловчански митрополит Гавриил, който благослови червенокръстците и ги покани на среща.  
Малчуганите от Ресурсния център пък зарадваха областния управител Ваня Събчева с мартенско дръвче, окичено с червено-белия символ на идващата пролет. Те пяха е рецитираха 
стихчета за пролетта и Баба Марта.  
Областният управител им благодари за ведрото настроение, с което са изпълнили сградата, като подари на всички мартеници – да са бели и червени, засмени и добри. 
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ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ПОСЕТИ ДОМА ЗА ДЕЦА В КРУШУНА  
 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева посети днес, 1 март, дома за деца, лишени от родителски 
грижи в летнишкото село Крушуна. Това е поредната визита на губернатора, обещана още в средата на 
януари. Тогава децата поканиха Събчева, за да споделят с нея проблемите си, възникнали от недостатъчна 
комуникация между тях и с персонала на социалното заведение.  
Днес още от вратата стана ясно, че ситуацията е променена. Много усмивки и много мартенички 
посрещнаха Ваня Събчева, която бе придружена от заместника си Сашо Данков и от директорката на 
Областната агенция „Социално подпомагане” Красимира Пенкова.  
Радвам се, че виждам коренна промяна и се надявам да е за дълго, каза областният управител 
в разговор с директорката на дома, която я запозна с обстановката – голяма част от 
конфликтите между децата са разрешени с много разговори, направени са взаимни 
компромиси, удовлетворяващи всички, децата са спокойни и отдадени на заниманията си.  
Приказно дърво, отрупано с мартенички, ръчно изработени, бе повода да се похвалят 
момчетата и момичетата. Те получиха още мартенички от областния управител и директора 
на „Социално подпомагане” с пожелание за здраве, много усмивки, много игри и пролетно 
настроение. 
Пак ще дойда, каза и сега на тръгване Ваня Събчева и децата знаеха, че това ще стане.  

 
 

ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ВЪРНА ЗА НОВО ОБСЪЖДАНЕ ПРАВИЛНИКА НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ АПРИЛЦИ 
 

Областният управител на Ловеч Ваня Събчева върна със своя заповед от 2 март за ново обсъждане правилника за организацията и дейността на Общински съвет Априлци, неговите 
комисии и взаимодействието му с общинската администрация за мандат 2011-2015 г.  
В мотивите си областният управител изтъква, че в представения със закъснение при това документ липсва единно решение за приемане на подзаконовия нормативен акт в цялост. Налице 
е нарушение на предвидената процедура за внасяне, обсъждане и приемането му, както и съществени противоречия с императивни норми на специалните закони. 
Областният управител не приема чл.14, ал. 1, т. 3 от глава Втора, приета от съветниците, като подчертава, че  в разпоредбата на чл. 24, ал. 3 от ЗМСМА е установена изрична уредба на 
основанията, при които правомощията на председателя на общинския съвет се прекратяват предсрочно.  
Законът предвижда само три предпоставки за това, а именно - при подаване на оставка (т. 1),  при трайна невъзможност или системно неизпълнение на задълженията си като председател 
за повече от три месеца с решение на общинския съвет, взето по реда на ал. 1 (т. 2) и влизане в сила на акт, с който е установен конфликт на интереси по Закона за предотвратяване и 
установяване на конфликт на интереси (т.3). Цитираната законова норма е императивна по своя характер и не позволява разширително тълкуване, респективно - доразвитие с подзаконов 
регламент. Изброяването на материално-правните предпоставки е изчерпателно, лимитативно и категорично, поради което въвеждането на допълнителни такива с Правилника на 
общинския съвет е недопустимо.  
Губернаторът оспорва и  чл. 18, където е определено възнаграждението на председателя, без обаче да е посочено работното му време. Това е абсолютно изискване на чл. 26, ал. 1 от 
ЗМСМА, тъй като заплащането е функционално свързано и се определя пропорционално на продължителността на работния ден. В този смисъл органът на местно самоуправление 
следва изчерпателно да доуреди въпроса, се казва в заповедта на областния управител. 
За ново преразглеждане се връща и  решение №35/26.01.2012 г., с което е приета Глава Четвърта от правилника, поради констатирани противоречия със закона. С нея се уреждат 
въпросите за статута на общинския съветник, неговите права и заплащането за изпълнение на задълженията му като представител на местната общност в колективния орган. Решенията 
на общинските съвети за определяне на възнаграждението на общинския съветник е въпрос на целесъобразност и не може да се контролира и вкара в разумни рамки по административен 
ред от областния управител. Следва обаче да се укаже на органа, че с оглед неясното определяне на размера в чл. 23, ал. 2, т. 1 и т. 2 от правилника, е необходимо да следи 
възнаграждението за месец да не надвишава стойността определена в ал. 2 на същия текст, а именно 50% от средната работна заплата за администрацията. Не е спазено изискването на 
ЗМСМА, което задължава Общинският съвет да определи в правилника за организацията и дейността си размера и условията, при които ще се удържат средства от възнаграждението на 
общинския съветник в случаите на неизпълнение  на задължението му да присъства на заседанията на общинския съвет и на комисиите, в които е избран, и да участва в решаването на 
разглежданите въпроси. 



ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ УЧАСТВА В 
ЧЕСТВАНИЯТА  
НА НАЦИОНАЛНИЯ ПРАЗНИК 3 МАРТ 
 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева, народните 
представители д-р Анатолий Йорданов /ГЕРБ/ и Димитър 
Горов /БСП/, кметът на Минчо Казанджиев, председателят на 
общинския съвет в Ловеч Корнелия Маринова, много граждани 
и стотици млади хора участваха в тържествата по случай 
Националния празник 3 март.  
Три лъча се отправиха в различни посоки, за да посетят 
паметниците на загиналите в Руско-турската освободителна 
война.  
Венци и цветя бяха поднесени на Белия и Черния паметник, на 
Алеята на българо-руската дружба в парка „Стратеш” от 
граждани и доброволци на Регионалната библиотека „Проф. 
Беню Цонев”, ученици от ловешки училища пък посетиха 
„Кървавият камък” в кв. „Дръстене” преди да се отправят към 
кв. Вароша, където се проведе тържествената церемония с 
военен ритуал. 
16 ч. бе отслужена панахида в Катедралния храм „Света 
Троица”, цветя бяха поднесени в двора на храма, както и на 
паметната плоча на Цачо Шишков. Шествие, водено от 
Ловчански митрополит Гавриил, поведе множеството 
паметника на Тодор Кирков, където се бяха събрали стотици 
млади хора с развети знамена, много граждани. Тържеството по 
повод 134-годишнината от подписването на Санстефанския 
мирен договор започна със залп от Черешовото топче. 
Последва военен ритуал, слова на признателност и 

едноминутно мълчание в памет на загиналите герои.  
Венци и цветя поднесоха както официалните лица, така и много организац 



ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ОТКРИ РАБОТНА СРЕЩА НА ЛОГОПЕДИТЕ ОТ РЕГИОНА  
 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева откри днес, 8 март, работна среща на логопедите от региона. Събитието се провежда за четвърта поредна 
година и бе организирано от Ресурсния център в Ловеч и Регионалния инспекторат по образование.  
Темата на тазгодишната среща бе превенцията на комуникативни проблеми при деца от 0 до 6 години, а в програмата на форума бе включен филма „Реч и 
думи- детският мозък”.  В хода на работата логопедите споделят добри практики от своята работа, има още и изложение-базар на обучителни и рекламни 
материали  по предложената тематика. Целта на организаторите е да се присъединят към  отбелязването на 6 март – Европейският ден на логопедията. 
Областният управител, под чийто патронаж се проведе събитието, поздрави участниците в него – всичките дами, като им пожела успехи в работата като 
логопеди и много здраве и щастие като жени по повод днешния празник 8 март.  
До 9 март се  провеждат  и безплатни консултации с логопеди  в общообразователни училища   и детски градини от Ловешка област по проблеми в детското 
развитие и изоставане в говорното и езиково функциониране. 

 
НА СРЕЩА ПРИ ОБЛАСТНИЯ УПРАВИТЕЛ ВАНЯ СЪБЧЕВА:  
СПИРКИТЕ В КВАРТАЛИТЕ ЩЕ БЪДАТ РЕМОНТИРАНИ, ЩЕ ИМА РАЗПИСАНИЯ 
 
На работна среща при областния управител Ваня Събчева, която се проведе днес, 9 март по проект на БЧК «Повишаване информираността на 
обществото по проблемите на възрастните хора и лобиране за техните права», кметът на общината Минчо Казанджиев заяви: «спирките в 
кварталите ще бъдат ремонтирани, ще бъде поставено разписание на автобусите».  
Областният управител проведе разговор с представители на различните сдружения на възрастните хора и инвалидите, и на различни 
пенсионерски клубове - Йоана Мишева, Мария Йонкова, Маргарита Василева и Гинка Ковачева, Анатаска Згалевска, както и директора на ОС 
на БЧК Ловеч Цветомира Георгиева, за да постяват те най-наболелите проблеми на хората от третата възраст. Сред проведени от срещи и 
дискусии като най-сериозни проблеми бяха определени липсата на транспорт след 18.30 ч. и в почивните дни в кварталите Гозница и Здравец, 
лошото състояние на спирките – липсата на пейки и покрив, липсата на разписания, цената на автобусните билети и разкриване на аптека в кв. 
Гозница, обясни Згалевска, координатор по проекта.   
Кметът на Ловеч Минчо Казанджиев, който бе поканен от областния управител да участва в срещата, коментира поставените въпроси: «Вече 
водим разговори да се промени маршрутът на автобусите от Плевен, които се движат по разписание, да спират в кв. Здравец, за да вземат 
пътниците и да ги извозват до центъра, а за кв. Гозница ще се водят допълнителни разговори, тъй като вече транспортната схема е готова и 
нейната промяна е сложна процедура. Това обаче са губещи линии, няма достатъчно пътници за тях. Що се отнася до спирките, да, основателно 
поставяте въпроса, ще се погрижим да им бъде направен ремонт, ще поставим и разписание, но е добре да възпитаме децата и внуците си да ги 
пазят». Процентно намаляване на цената на билета е възможно, но не сега във време на криза, обясни още Казанджиев. Той не се ангажира и с 
разкриване на аптека, като обясни обаче, че общината е готова да предостави помещение, но проблемът е, че липсва магистър фармацевт. Ако 
вие намерите такъв специалист, ще решим нещата, заяви Казанджиев, като акцентира, че тези въпроси и трябвало да бъдат поставени в края на 
миналата година, преди обсъждането на бюджета на 2012 г.  На срещата стана ясно още, че доброволците ще присъстват и на всяко заседание 
на общинския съвет и ще внасят предложения по въпроси, които ги касаят.  
Възрастните хора, участвали в срещата, поставиха и други въпроси, някои от които в вече решени или в процес на разрешаване по думите на 
кмета. Доброволците на Червения кръст предложиха партьорство при разрешаването на проблемите на възрастните хора, като акцентираха, че 
те са винаги на разположение и при различни инициативи на общината. 
Целта на проекта на ОС на БЧК, по който Областна администрация е партньор, е подкрепа на социалната реинтеграция на възрастните хора в 
област Ловеч и създаване на подходяща среда за активното им участие в живота. След реализацията му участниците в различните дейности ще 
придобият знания и учения по здравни въпроси, за реакция при бедствия и аварии, ще се постигне приемственост между поколенията чрез 
съвместни инициативи с БМЧК, ще се създадат нови партньорства и ще се поддържат вече създадените с различни неправителствени 
организации, ще се разшири обхватът на дейностите за лобиране и защита правата на възрастните хора. „С повече знания по-малко болести”, 
„Здрав дух в здраво тяло”, „Ние участваме в живота на нашия град”, „Приемственост между поколенията” са част от посланията на различните 
инициативи на ОС на БЧК и партньорите по проекта – Областен управител, община Ловеч, Клуб на инвалида, Център за социална интеграция и 
рехабилитация, Сдружение „Взаимопомощ”, РЗИ- Ловеч, Дирекция „Социално подпомагане”, Етнографски комплекс „Вароша” , Регионална 
здравна осигурителна каса, ОД на МВР, Туристическо дружество на ветераните , Териториалното поделение на НОИ – клон Ловеч.  



ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ ПРОВЕДЕ ИЗНЕСЕНА ПРИЕМНА В ОБЩИНА ЯБЛАНИЦА 
 
На 6 март областният управител на Ловеч Ваня Събчева проведе в община Ябланица изнесена приемна. След предварително записване 
желание за среща бяха обявили 15 човека. Само двама от тях бяха представили предварително темите, по които ще искат консултация и 
съдействие от Областна администрация.  
Янко Якимов поиска съдействие за възстановяване на имот. След проверка се оказа, че въпросният имот е продедане още през 1971 г. от 
ТКЗС на други лица, и в момента жалбоподателят няма собствен парцел, за който да има претенции. Информация за това той е получавал 
многократно. 
В свое питане до Областен управител Милен Петров информира, че на 22 февруари 2010 г. чрез публична продан е придобил недвижим 
имот – сграда портал ведно с магазинно помещение на завод „Металик”, находящ се в Ябланица. Тъй като в момента собствениците не са 
добронамерени, не му предоставят пряк достъп до вече собствения му имот, както и достъп до ВиК и прилежащите части. Петров разговаря 
с губернатора кога и как може да закупи определен парцел земя около неговия имот от държавата.  
Областна администрация е уведомила Милен Петров, че земята, за която той повдига въпросът, не е държавна собственост, а „Металик” АД – Ябланица /досегашен собственик/ на терена 
трябва да предприеме действия по отписването на имота от актовите книги за държавна собственост, тъй като е на 100 % раздържавено.  
Чеко Гачев поиска от областния управител съдействие за възстановяване на път в с. Голяма Брестница, както и ревизия на кооперация «Ниновци». Той представи на областния управител 
и писмена жалба, заведена в деловодството на Областна администрация под номер АП-14/6 от 6 март 2012 г. В нея той поставя и редица други въпроси, всичките срещу дейността и 
отношението на кметския наместник Тошко Петков.  
Заедно с Гачев влязоха и група жители на Голяма Брестница – Марияна Петкова, Драгомир Димитров, Любомир Стефанов, Борис Беров – всички с една цел, да изразят твърдата си 
негативна оценка за дейността на кмета Тошко Петков. Искаме нов кмет, бяха категорични хората от Голяма Брестница, като се мотивираха с това, че той - по техните думи, нищо не е 
направил за жителите на селото – няма интернет, извършвала се незаконна сеч на дървесина, разбити пътища, едва три контейнера за битови отпадъци, липсва информация в сайта на 
общината за решения на общинския съвет, както и поканите за заседанията, назначаване на работа на пенсионери при много безработни млади хора, лошо отношение на Тошко Петков 
към съселяните му. Областният управител разпореди община Ябланица да преразгледа отношението си към кмета на Голяма Брестница и в едномесечен срок да се ангажира с отговор на 
повдигнатите от жителите на селото въпроси.  
Точно с обратната позиция приемната посети и Нако Наков. Той обясни, че отношенията срещу Петков са междуличностни и всъщност по-голямата част от жителите на селото били 
доволни от работата му.  
Мирослав Данов посети приемната на областния управител с писмен сигнал. Той бе заведен в деловодството на Областна администрация под номер АП 14/34 от 6 март.  
Въпросите, които той поставя и които ще получат писмен отговор от Областен управител, са няколко - с чие позволение и с какво право през есента на 2011 г. са докарани десетки 
камиони с боклук на сметището на община Ябланица, как се контролират наемите на общински имоти, как се контролира незаконната търговия с черни и цветни метали, извършвана 
незаконно от ромски семейства, каква е ролята на еколога на общината при получаване на сигнали за замърсяване на въздуха от изгарянето на кабели от същите тези ромски семейства, 
които се препитават с незаконната търговия, как общината контролира незаконното строителство, плащат ли се данъци от Динко Василев за търговия с коли на улица в общинския 
център. 
Областният управител се ангажира да изиска информация от община Ябланица, която до този момент е отказвана на Данов и да го информира. 
Пълно съдействие получиха Едит Алфред Маркова и нейната дъщеря, наследници на Иван Марков. Те потърсиха помощ от областния управител във връзка с документи, изпратени от 
тях, но не получени в деловодството на администрацията, за изплащане на обезщетение на репресирания им родственик. Случая се разглежда.  
 

Областна администрация ще се включи в часът на земята, губернаторът призовава всички жители на областта да се присъединят 
 
Областна администрация и тази година ще се включи в Часът на Земята. Губернаторът Ваня Събчева призовава всички жители на Ловешка област също да се присъединят към 
инициативата и на 31 март да изключат осветлението в сградите и домовете си за един час – от 20.30 до 21.30 ч. По време на този един час хора от цял свят загасят лампите в домовете си 
и притъмняват известни публични сгради в знак на съпричастност към проблемите на промените в климата и готовност да се окаже съдействие при тяхното решаване. 
В България Часът на Земята се отбелязва от 2009 г., като областна администрация винаги се присъединява към идеята. Подкрепа традиционно заявяват и институции, министерства, 
посолства, международни и национални бизнес и медийни партньори. Тази година инициативата ще протече под надслов „Аз правя, ти действаш". Нейната цел е да покаже, че всеки е в 
състояние да промени света, в който живеем. 
Посланици на Часът на Земята в България тази година са актьорите Васил Василев-Зуека, Димитър Рачков и Мария Игнатова, музикантът Калин Вельов, тенисистът Григор Димитров, 
финансистът Мартин Заимов, още много известни личности. Досега 12 български града сред които и областният център Ловеч потвърдиха, че се включват официално и тази година и ще 
угасят фасадно-архитектурното осветление на обществени сгради в този един час в знак на съпричастност.  



ДАМСКИ ТИМ НА ОБЛАСТНА АДМИНИСТРАЦИЯ С ДЕБЮТ В ОСМОМАРТЕНСКО РАЛИ  
 
Дамски отбор на Областна администрация дебютира тази година на Осмомартенското рали, което се провежда за пореден път в Ловеч. 
Юристът Ваня Иванова с автомобил „Тойота Корола”, клас до 1,6 куб. см, експертът Поля Върбанова, с кола „Шкода Фабия”, клас над 1,6 
куб. см, и директорът на ОС на БЧК Цветомира Георгиева – бивш служител на Областен управител, с автомобил „Рено Клио”, клас до 1,4 
куб. см, се включиха в състезанието, което тази година се проведе на 17 март.  
Макар и в отборното класиране да останахме пети, аз съм доволна, че в резултатите, които се зачитаха за класното класиране според 
регламента, бяхме тим без нито една наказателна точка. Това ни дава самочувствие да вярваме, че при по-усилени тренировки имаме 
капацитет да изпреварим други отбори, които участват от началото на турнира, радваме и това, че целият екип бе около трасето, за да 
подкрепя колегите си, коментира губернаторът Ваня Събчева, страстен шофьор и любител на рали-спорта и се закани, че догодина отборът 
на Областен управител ще бъде голямата изненада на състезанието. .  
На старта тази година застанаха 20 дами от 5 отбора, разделени в групи в зависимост от кубатурата на двигателя на автомобилите си. 
Всички изпълниха два манша по трасето, като регламентът на турнира включваше слалом между пилони, гараж на преден и на заден ход, 
осморки и кръг около пилон.  
Областният управител Ваня Събчева връчи наградата на победителя – Стела Събчева  /съвпадението на фамилиите е случайно/ от отбора 
на РУСО, изминала трасето за най-кратко време.  

 
ДВАМА ЧОВЕКА СЕ СРЕЩНАХА С ОБЛАСТНИЯ УПРАВИТЕЛ  
В ПРИЕМНАТА В ОБЩИНА ЛОВЕЧ 
 
Двама човека заявиха желанието си предварително в информационния център и се срещнаха с областния управител на Ловеч 
Ваня Събчева в приемната й днес, 20 март, в община Ловеч. Тя се проведе по обявен график в залата на Общински съвет и на 
нея присъства кметът на общината Минчо Казанджиев. 
Тодор Томчев постави пред губернатора въпрос, касаещ негов имот в местността „Синан тепе”. Той не е съгласен с изготвения 
помощен план за местността. Томчев обаче е пропуснал срока да обжалва преди планът да влезе в сила. На по-късен етап 
завежда дело в ЛАС и недоволен от неговото решение, завежда ново дело във ВАС. Предстои да бъде насрочено заседание.  
Нито областният управител, нито кметът на общината могат да се намесват в решенията на съдебната власт, и единственото, 
което можем да направим, е да изчакаме да се произнесе Върховният административен съд, обясни Събчева, като подчерта, че 
Областна администрация няма да предяви иск към жалбоподателя на стойност 150 лв, които ЛАС е определил, защото е 
наясно, че той като пенсионер би бил затруднен да ги заплати сумата за разходи по делото.  
Тотю Тотев алармира губернатора за състоянието на имот държавна собственост в близкото село Прелом. Той постави и 
редица въпроси пред кмета на общината, като основно изрази неодобрение към работата на кметския наместник там. Тотев 

повдигна и темата за общинските пътища, преминаващи през земеделски земи и това, че те на много места се обработват от арендаторите.  
Заедно с държавата в лицето на областния управител и Областна дирекция „Земеделие” в момента проучваме и определяме тези пътища, ще предупредим арендаторите, че ако не 
започнат да си плащат за тях, ще алармираме управляващия орган на програмата и ще им бъдат спрени плащанията на декар, защото те именно затова го правят – включват ги в 
заявените площи и получават средства за тях, обясни Казанджиев.  
Не се метат редовно улиците в кв. „Вароша”, счупено е стъклото на указателната табела за паметниците на културата, да се постави легнал полицай в кв. „Вароша”, има разместени 
бордюри по моста в центъра на Ловеч, които трябва да бъдат пренаредени, бяха друга част от сигналите, които Тотев повдигна пред общинския кмет в приемната на областния 
управител.  
Допускахме, че може да няма много желаещи да посетят приемната, в която предварително обявихме, че ще участва и кметът на общината Минчо Казанджиев, тъй като хората от Ловеч 
имат по-голяма възможност да се запишат и дойдат в приемния ми ден в Областна администрация от хората от другите общини, както и да посетят приемните, които всеки от нас има. 
Въпреки това обаче решихме да проведем тази среща, за да не бъдем упрекнати после, че сме лишили хората от община Ловеч от възможността да поставят въпросите си едновременно 
пред областния управител и ръководството на общината. Още повече много от тях идват в моя приемен ден именно с проблеми, които касаят местните власти и бе добре да се даде 
възможност те да получат отговорите си на място лично от кмета, коментира слабия интерес към днешната приемна Ваня Събчева. Въпреки това тя е категорична, че такива приемни по 
общини ще има, освен тези, които се провеждат всеки първи и трети четвъртък на месеца в Областна администрация.  
 



ПРОЛЕТТА ВЛЕЗЕ И В КАБИНЕТА НА ОБЛАСТНИЯ УПРАВИТЕЛ 
 
Днес, 22 март, ден след като астрономическата пролет настъпи, и кабинетът на областния управител 
Ваня Събчева бе озарен от ведрина. Донесе я малката Михаела Карадобрева, ученичка в 4 „а” клас на 
СОУ „Св. Климент Охридски” в Ловеч. Красавицата, облечена в пъстра носия, се представи с усмивка: 
„Аз съм Пролет”, и връчи на губернатора красиво цвете и пожелания за здраве и много щастие. Нека 
цялата красота на пролетта да се пренесе в душите ви и да ви дари с приятни мигове, весело настроение 
и творчески полет, изчурулика Михаела. 
Инициативата  е на помощник директора Станка Дулева. За нас е важно децата ни да бъдат възпитавани 
в уважение на традициите, коментира кратко идеята си тя. 
 

Областният управител: Стартира приемът на документи по мерки 
122, 141 и 142 от Програмата за развитие на селските райони  
        На 26 март стартира приемът на документи за кандидатстване по мерки 122, 141 
и 142 от Програмата за развитие на селските райони, напомня областния управител 
на Ловеч Ваня Събчева. Областните дирекции на ДФ „Земеделие” ще приемат 
заявления по Мярка 122 „Подобряване на икономическата стойност на горите” до 29 
юни 2012. Разпределеният финансов ресурс е в размер на левовата равностойност на 
5 000 000 евро. Мярката финансира проекти за разнообразяване и увеличаване на 
горската продукция чрез устойчиво стопанисване и развиване на 
многофункционалната роля на горите. Кандидатстването става по реда на Наредба № 
21 от 7.07.2008. 
        Приемът по Мярка 141 „Подпомагане на полупазарни стопанства в процес на 
преструктуриране” ще продължи до 28 декември 2012 – по реда на Наредба № 28 от 
5.08.2008. Финансовата помощ включва 50% от предвидения за 2012 бюджет, в 
размер на 6 438 020 евро, както и неусвоения бюджет от предходен прием. Мярката 
подпомага стопанствата с малък икономически размер, които имат желание и 
потенциал, да станат жизнеспособни и пазарно ориентирани. От 2011 приемът по нея 
е децентрализиран. Заявленията за подпомагане и плащане се обработват в 
областните дирекции на фонда, което значително съкращава сроковете за обработка. 
         Целта на Мярка 142 „Създаване на организации на производители” е да 
подобри сътрудничеството между стопаните, за да повиши конкурентоспособността 
както на земеделските производители, така и на хранително-преработвателната промишленост. Областните дирекции на фонд "Земеделие" ще приемат 
документи до 28 декември 2012. Бюджетът за този период е в размер на левовата равностойност на 4 181 523 евро, като се добавя и неусвоеният ресурс от 
предишен период на прием.  
         Подробности за условията, необходимите документи за кандидатстване и нормативната уредба, са публикувани на електронната страница на 
Програмата за развитие на селските райони www.prsr.bg, в раздел „Мерки”.  



С РЕВЮ НА ОБЛЕКЛА ОТ ОТПАДЪЦИ ТЕТЕВЕН СЕ ПРИСЪЕДИНИ  
КЪМ КАМПАНИЯТА „ДА ИЗЧИСТИМ БЪЛГАРИЯ”  

 
Лично кметът на общината Милен Милев се включи в шествието 

 
В Световния ден на водата община Тетевен на практика се присъедини към кампанията на бТВ „Да изчистим България”. 
На 22 март в планинския град се проведе ревю с облекла, изработени от отпадъци, под надслов „Да е чисто е модерно”. 
Събитието бе част от инициативите, обсъждани в координационния екип към областния управител Ваня Събчева. Знамето 
на кампанията е в Ловешка област от август миналата година.  
В проявата взеха участие 113 малки и големи „манекени” от детски градини и училища на територията на цялата община 
Тетевен - Обединено детско заведение „Здравец”, Галата, Целодневна детска градина „Здравец”, Черни Вит, ЦДГ „Изгрев”, 
с.Глогово, ЦДГ „КОСТИНА, Рибарица, ЦДГ „НЕЗАБРАВКА, Тетевен, ЦДГ „РАДОСТ”, Полатен, Тетевен, ЦДГ 
“СЛЪНЦЕ”, Градежница, Начално училище „ХАДЖИ ГЕНЧО”, Тетевен, Основно училище „Васил Априлов”, 
Градежница, ОУ „Георги Бенковски”, Рибарица, ОУ „Георги Бенковски” – Черни Вит, Професионална гимназия по горско 
стопанство и дървообработване  „Сава Младенов” – Тетевен. 

Вдъхновени от инициативата, децата и учениците с огромно желание се включиха в конкурса. Любовта към красивата природа и опазването на околната среда ги мотивира още повече.  
С подръчни  отпадъчни материали, провокирани от детското си  въображение, успяха да сътворят невероятно красиви облекла, споделиха организаторите.  
В слънчевия ден на първата пролет усмивки озариха площада с невероятните си костюми и превъплъщения на приказни и анимационни герои, спортисти, модели, домашни животни.  
Специални гости  в „Trash fashion” ревюто бяха  доброволци от СУ „ Св. Климент Охридски” и звездите от шоуто  „Гласът на България” по БТВ – победителката Стелияна Христова, 
Тодор Гаджалов и Игор Шабов, които са и лица на кампанията „Да изчистим България”. Те задаваха въпроси с екологична тематика на децата и раздадоха рекламни тениски. Всички 
желаещи получиха автографи и снимки със звездите от „Гласът на България”. 
Всички участници в ревюто получиха грамоти за проявения дух и въображение при направата и представянето на костюмите от отпадъчни материали.  
6-годишната Калина Младенова от Галата стана победител във възрастовата група до 7 години – деца от детски градини. Ева Димитрова, ученичка в ІІІ-ти клас на НУ „Хаджи Генчо” – 
Тетевен, бе отличена при участниците в групата от І-ви до ІV-ти – клас.  
 В категорията от V-ти до VIII-ми клас победителка стана Никол Павлова от ОУ „Георги Бенковски”, Черни Вит. При най-големите - от ІХ-ти до ХІІ – клас Атанас Илиев от Еко-Клуб 
„Петрахиля”, Професионална гимназия по горско стопанство и дървообработване  „Сава Младенов”, Тетевен, взе първа награда. Неговото училище получи приза и за най-атрактивно 
представяне. Най-интересното послание пък отправиха малчуганите от Целодневна детска градина „Слънце”, Градежница. 
За Мис „Trash fashion” бе избрана Ивана Ничева – ІV – ти клас, НУ „Хаджи Генчо”, Тетевен, а за Мистър „Trash fashion” Альоша Руменов – ЦДГ „Изгрев”, Глогово. 
Призьорите получиха грамоти от Община Тетевен и предметни награди от БТВ и Дирекция „Социално подпомагане” – Тетевен. Паричните награди за всички детски градини и училища 
бяха осигурени от фирма „Еко –Титан” ЕООД. 
Надяваме се, че с дефилето с облекла от отпадъци, изработени от младите хора на Община Тетевен, ще дадем пример на възрастните за това как да се отнасят с отпадъците - отговорно, а 
не безотговорно, да събират разделно, а не да изхвърлят безхаберно, споделиха пък участниците в ревюто.  
Сред най-големите атракции на събитието бе кметът на общината Милен Милев, който лично дефилира с костюм от отпадъчни материали.  

 



Проведоха се учебните часове по идея на областния управител на тема „И аз съм 
част от кампанията „Да изчистим България” 

 
От 19 март до днес, 23 март, във всички 
училища на Ловешка област се проведоха 
учебни часове по чистознание на тема „И 
аз съм част от кампанията „Да изчистим 
България”. Инициативата за това бе на 
областния управител на Ловеч Ваня 
Събчева и се състоя със съдействието на 
Регионалния инспекторат по 
образование.  
Днес финал на седмицата бе поставен в 
Природоматематическата гимназия и в 
ОУ „Васил Левски”. Учебните часове 
бяха открити от областния управител 
Ваня Събчева.  
Сигурна съм, че няма човек, който да не 
знае защо трябва да се включим всички и 
да изчистим нашия дом, нашия град, 
нашата област И ако всички в страната го 
направим, ще изчистим България.  Денят е 12 май, но ние ще започнем и по-рано, но е важно какво ще се 
случи на следващия ден – аз предлагам да пазим града си, да пазим България всеки ден, обърна се към 
учениците Събчева. Тя ги призова, ако искаме чист и хубав град, „нека изхвърляме боклуците си там, 
където им е мястото - в контейнерите и почистваме замърсените места, нека да почистваме парковете, 
местата, където спортуваме и се разхождаме, нашите домове, за да не живеем в боклуци и мръсотии”.  
За среща с учениците от двете училища в Ловеч бяха и доброволци на кампанията от СУ „ Св. Климент 
Охридски” и екип на бТВ, както и лицата на кампанията - звездите от шоуто  „Гласът на България” – 
победителката Стелияна Христова, Тодор Гаджалов и Игор Шабов. 
В залата на ПМГ в учебния час влязоха над 200 ученика, повечето от тях от паралелките със специалност 
„Биология”. Те се запознаха с процеса на рециклиране на битови отпадъци, видяха как се преработват 
хартия, пластмаса, метали и стъкло, участваха във викторина, а 15 от тях спечелиха с верните си отговори 
и тениски на кампанията. Накрая всички бяха категорични – да, ще бъдат част от кампанията „Да 
изчистим България”.  
В сайта на бТВ вече са регистрирани като група доброволци и учениците от 4 „В” клас на ОУ „Васил 
Левски”. Те направиха това по време на презентацията, от която научиха как могат да станат съпричастни 
с кампанията и да участват реално в нея на 12 май. Научиха още как да отбелязват на картата в сайта на 
бТВ замърсени места и да качват снимки от тях. По време на часа, който се проведе с компютърния 
кабинет на училището, децата разказаха на гостите си и за други свои екологични инициативи, показаха 
им и своята изложба от творби, изработени от отпадъчни материали.  
Областният управител Ваня Събчева е единственият губернатор, така лично ангажирал се с кампанията и 
аз й благодаря за това, благодаря й за всичко, което прави, каза в заключение Мария Лазарова, мениджър 
на кампанията, която също бе в Ловеч.  
До 12 май в цялата Ловешка област се провеждат различни инициативи за почистване, всичките тази 

година обединени под мотото „Да изчистим България”.  
 



ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ СЪВМЕСТНО С ИНСПЕКЦИЯТА ПО ТРУДА 
ПОСЕТИХА МЕСОКОМБИНАТИТЕ НА „БОНИ ХОЛДИНГ” 

 
Областният управител Ваня Събчева съвместно с 
инспектор Катя Петрова от Областна дирекция 
„Инспекция по труда” в Ловеч посетиха днес, 27 
март, двете предприятия на „Бони Холдинг” – 
„Месокомбинат Ловеч” и Месокомбинат Русе”. 
Визитата на губернатора е част от обиколката й за 
запознаване с условията на труд във фирмите на 
територията на Ловешка област и спазването на 
българското законодателство в тази посока.  
Ваня Събчева бе посрещната от изпълнителния 
директор на фирмата Румен Андреев. Не си 
спомням областен управител да е посещавал 
предприятията ни, за да види на място какви 
условия сме създали за нашите работници. От 
2007 г. до момента непрекъснато инвестираме. В 
момента тук работят 750 човека, от които 
изискваме висок професионализъм, защото 
произвеждаме храни. От наша страна 

непрекъснато влагаме в техните безопасни условия на труд, защото за нас е важно те да останат тук. В региона 
няма учебно заведение, което да произвежда кадри за нашето производство и когато хората дойдат тук, ние 
инвестираме в обучението им и нашата цел е те да останат при нас, а не да напускат, недоволни от условията, още 
повече във фирмата работят предимно млади хора от града и общината. Така че не сме и няма да правим 
компромиси нито в заплащането, нито в условията за труд на нашите работници, заяви Андреев. Той уточни, че 
производството на „Бони Холдинг” е предимно за вътрешния пазар. Фирмата работи с всички вериги магазини, 
има и собствена дистрибуторска мрежа. Вече изнася колбаси за българската общност в Испания и Гърция, 
предстои да започне износ и за Румънския пазар.  
Редовно ли изплащате заплатите на работниците си, попита Ваня Събчева. Да, при това ги осигуряваме на пълното 
им възнаграждение, категорично заяви Андреев, като това бе потвърдено и от инспектора на Инспекцията по 
труда. Катя Петрова уточни, че в инспекцията няма подадени сигнали срещу предприятията на „Бони Холдинг”.  
Ваня Събчева видя, че производството на „Бони Холдинг”е съобразено с действащите в момента технологични, 
екологични, ветеринарни и санитарно-хигиенни изисквания, оборудвано е с най-съвременната техника за 
месопреработване, операционното пространство пред и около машините е широко и достатъчно за обслужване, 
почистване и хигиенизиране, а работните места са съобразени с ергономичните изисквания. На срещата стана ясно 
още, че дружеството осигурява безплатна храна и минерална вода за работниците си, лични предпазни средства, 
които се ползват в производството, и всички други изисквания на законодателството се спазват без компромиси. Спазват се физиологичните и психофизиологичните норми и изисквания 
към работния процес, като той е оптимизиран спрямо възможностите на човека и неговите потребности, осигурено е и санитарно-битовото обслужване в съответствие с характера на 
дейностите. Разработени са оценка на риска на работните места, ежегодно се провеждат профилактични медицински прегледи.  
Въведена е система за добри производствени практики и безопасност на продукцията – HACCP от 2009 г., а „Месокомбинат Русе” е сертифициран по International Food Standart at Higher 
level.  
Това, което видях тук, е наистина впечатляващо, знам, че за съжаление не във всички фирми на областта нещата са така добре подредени, но е важно да се знае, че държавата има 
механизмите да се справи с онези работодатели, които не се грижат за работниците си, каза в заключение на визитата си Ваня Събчева. Тя е решена да бъде безкомпромисна към всички, 
които пренебрегват изискванията на законодателството по отношение безопасните условия и заплащането на труда на хората, като посещенията й във фирмите на областта продължават.  



Областният управител откри семинар за реализиране на общински проекти за околната среда 

 
Областният управител на Ловеч Ваня Събчева откри днес, 29 март, семинар на тема „Рамкови условия при реализиране на общински проекти за околната среда”. 

Събитието се проведе по инициатива на работна група „Околна среда" към Немско-българския форум (НБФ) с главната подкрепа на фондация „Фридрих Еберт" България и 
сдружение „Икар”.  

Лектори от Германия, между които и български специалисти, трупащи опит в тази страна, представиха технологии, методи и подходи за реални проекти в сферата 
на „зелената енергия". На участниците от общините се предостави възможността да извлекат индивидуално полезните, практичните и реализуеми идеи с цел интензивиране 
на  заинтересованостa и инвестициите на регионално ниво.  

Основните теми, коментирани на семинара, бяха "Изграждане на децентрализирани системи за енергийно захранване", "Вятърна енергия", "Дългосрочно 
регионално развитие", "Обработка на различните видове отпадъци", "Финансиране на енергийната инфраструктура в България със средства от Европейските фондове".  

Специален гост бе Емил Атанасов, бивш кмет на Своге, който представи реалните успехи на общината в областта на възобновяемата енергия. 
 Като областен управител гледам на инвестицията във възобновяеми енергийни източници и като на показател за конкурентноспособност и енергийна 
независимост. Реализирането на такива проекти би спомогнал стимулирането и прилагането на регионалната енергийна стратегия с оглед постигане ефективност на 
местните икономики и устойчиво развитие в използването на възобновяеми енергийни източници в област Ловеч. И ние като областна администрация имаме подобни 
намерения в тази посока. Защото осъществяването на подобни проекти гарантирано ще доведе до намаляване на вредните емисии на въглероден диоксит и редуциране на 
парниковия ефект, което е в съответствие с европейските директиви в областта на опазване на околната среда. Убедена съм, че след края на семинара вие – участниците в 
него, ще имате един по-широк хоризонт за това какво и как може да се случи в тази посока в Ловешка област. И ще намерите своя път към реализирането на вашите 
общински проекти за околната среда, каза Ваня Събчева при откриването на форума, организиран под нейния патронаж.  
 

Регионалният съвет за развитие на Северозападен район проведе десетото си заседание в Ловеч, кметът на Вършец бе избран за зам.-председател  
 
Иван Лазаров, кмет на община Вършец, бе избран за зам.-председател на Регионалния 
съвет за развитие на северозападен район. Това стана на десетото заседанието на съвета, 
проведено днес, 30 март, в заседателната зала на община Ловеч. То бе открито и 
ръководено от областния управител на област Ловеч и председател на РСР на СЗР Ваня 
Събчева. 
В заседанието взеха участие представители на министерства, областните управители и на 
областите Видин, Монтана, Враца, Плевен, кметове на общини от петте области, 
национално представените работодателски организации и синдикати. 
След проведено гласуване за зам.-председател на Съвета за периода от  1 юли до 31 
декември 2012 г. единодушно бе избран Иван Лазаров - кмет на община Вършец. 
Д-р арх. Петко Еврев от Национален център за териториално развитие -ЕАД представи 
проект на Националната стратегия за регионално развитие на Република България за 
периода 2012-2022 г. 
Бяха представени и обсъдени проблемите и възможностите за развитие на областите в 
Северозападен район, както и идентифицираните ключови проекти в петте области за 
следващия програмен период 2014-2020 г.  

На заседанието бяха обсъдени предложения за създаване на специализирани комисии в областта на публичната инфраструктура, конкурентоспособността, развитието на човешките ресурси и околната среда, 
които да подпомагат дейността на Регионалния съвет за развитие на Северозападен район. 
Беше определен представител на РСР на СЗР в Комитета за наблюдение на оперативна програма „Околна среда”. 
Главният секретар на Областна администрация Ловеч Венцислав Гатев представи пред членовете на Съвета проект „Координиране на местни политики в област Ловеч за устойчиво развитие и просперитет”, 
който се реализара в момента.  
Общата му стойност е 558 529,21 лв, а периодът за изпълнение 18 месеца. Областна администрация Ловеч е водещ партньор, Общините Ловеч, Троян и Тетевен са партньори. Останалите общини на областта 
са целеви групи. На практика проектът на Областна администрация  Ловеч обединява всички общини. Общата цел е постигне на интегриран и осезаем ефект от прилагането на политики на областно и 
общинско ниво.  
Очакваните резултати от реализацията на проектната идея са актуални анализи на природо-ресурсния потенциал и социално-икономическото развитие и SWOT анализи; разработени стратегически насоки, 
очертани приоритети и набелязани мерки за провеждане на политики на областно и общинско ниво; изградена система за наблюдение и оценка на политиките за целите на доброто управление и вземането на 
правилни и навременни решения. Ще бъде направена и оценка на ресурсната обезпеченост на администрациите за изпълнението на очертаните приоритети, както и финансови рамки, на база на които ще се 
разработват областната стратегия и общинските планове за развитие. По този начин ще се елиминират дефицити в планирането, а именно – дефиниране на приоритети, цели и конкретни мерки “по 
течението”, липса на предвидени средства и несъответствия между планираното в стратегическите документи и залаганото в бюджетните прогнози на администрациите. 
Водещ акцент при реализацията на проекта ще бъде активното допитване до гражданите с цел стратегическото планиране да се извършва на реална основа.   



*  *  *  

 
 

НЯМА ПОДАДЕНИ СИГНАЛИ 
ЗА КОРУПЦИЯ В ЛОВЕШКА ОБЛАСТ 

 
 
Няма подадени сигнали за корупция в Ловешка област през 
2011 г. Това стана ясно на проведено заседание на 
Обществения съвет за превенция на престъпността и борба с 
корупцията, коeто се проведе на 21 март в Областна 
администрация. За участие в него бяха поканени 
представители на всички териториални структури на 
централната изпълнителна власт, както и на местните власти. 
През февруари те запознаха областния управител Ваня 
Събчева подробно с направеното в тази област в техните 
звена. На база тези отчети бе изготвена пълна информация за 
областта, която бе представена на заседанието, ръководено от 
зам.-областния управител и председател на съвета Сашо 

Данков.  
В Ловешка област няма постъпили сигнали за корупция през 2011 г. според подадената от вас информация. Подчертавам – няма сигнали, което не означава, че категорично няма 
съмнения за корупционни практики според хората, обобщи Данков, като поясни, че навсякъде в териториалните звена на централната власт и в общински администрации са създадени 
бюра за административно обслужване на гражданите на принципа „На едно гише”, правени са проучвания чрез анкетни карти за удовлетвореността на гражданите и качеството на 
обслужване, всички служители на администрацията, както и всички новоназначени, са преминали курс на обучение на тема “Превенция и противодействие на корупцията – етика на 
държавната администрация”, те подписват и декларации за конфликт на интереси. Данков поясни още, че от направения анализ на подадената информация е видно още, че чрез интернет 
са разпространени  телефоните, на които гражданите могат да подават своите сигнали, свързани с наличие на корупционни практики и мнения за работата на администрацията, във 
всички териториално представени структури на държавната власт са въведени вътрешно-административни процедури за работа с клиенти, разработена е Харта на клиента, включваща 
регламенти за всички предоставяни административни услуги, отговорни длъжностни лица и структури, критерий време за предоставяне на услугата, цени по действащо законодателство, 
навсякъде са поставени кутии за сигнали, които регулярно се проверяват, има „Горещ телефон”, общините са разработили стратегии за управление на човешките ресурси и за управление 
на риска, има вътрешни правила за подбор и назначаване на персонал, изработен е етичен кодекс на служителите. 
Отчетът за дейността бе приет, бяха гласувани и насоки за работа през 2012 г.  
Усъвършенстване на процедурните правила за осъществяване на дейностите във връзка с подадените сигнали за корупция, актуализиране на вътрешните правила за прилагане на Закона 
за обществените поръчки с оглед гарантиране ограничаването на корупционните практики при провеждане на процедурите, актуализиране на Етичния кодекс за поведение на 
служителите от администрацията на всички нива, провеждане във всички институции на Ден на отворените врати, използване на принципа на ротацията при служителите, чувствителни 
към корупционен натиск, обучение, актуализация на длъжностните характеристики, публичност на резултатите от търговете, конкурсите и обществените поръчки. Това са част от 
действията, които ще продължат да се прилагат с цел ограничаване на корупционните влияния, обобщи Сашо Данков.  
По предложение на Павли Богдански за членове на координационния екип, който се свиква след получаване на сигнал в обществения съвет, бяха гласувани единодушно да бъдат 
представителите на общините в областта. Негов председател остава Сашо Данков, а сред членовете му е и Павлин Иванов, предсативел на неправителствения сектор и собственик на 
сайта «Ловеч днес». 
На заседанието бе отново съобщен телефон 600 186, на който може да се подават сигнали. Тъй като анонимни такива не се разглеждат, то при обаждане, гражданите получават точна 
информация как и до кого да изпратят писмения си сигнал, за да бъде той разгледан и да бъде извършена пълната проверка по случая, а след нея те да получат писмен отговор за 
резултатите. Това може да стане и чрез електронната поща на Съвета - anticorruption@lovech.government.bg.  



*  *  * 
 

 

БЛИЗО 9,5 МИЛИОНА ЛЕВА СА ДОГОВОРЕНИ ПО ОПАК В СЕВЕРОЗАПАДЕН РАЙОН, НАЙ-МНОГО В ОБЛАСТ ЛОВЕЧ 
 
До момента по Оперативна програма „Административен капацитет” (ОПАК) са финансирани 18 проекта от Северозападен район на обща стойност 9 431 952 лева. За вече реализирани дейности по тези 
проекти са разплатени над 5,6 милиона лева.  
С най-много проекти е Област Ловеч. Петте проекта на обща стойност 2 359 054 лв. се изпълняват от Областна администрация Ловеч, Община Тетевен, Сдружение “Знание” Ловеч, Сдружение “Агенция за 
местно и регионално развитие” – Троян, и Сдружение “Център за бизнес инициативи”. 
Област Враца изпълнява 4 проекта за над 2 милиона лева. Те са на Областна администрация Враца, Община Оряхово (обл. Враца), Търговско-промишлена палата – гр. Враца, Община Козлодуй. 
Област Плевен е с 3 проекта по ОПАК за близо 2,6 млн. лв. По 1 проект изпълняват Областната администрация и Община Плевен, както и Фондация “Надежда за ромите”. 
Област Видин също изпълнява 3 проекта на обща стойност 861 307 лв. Те са на Административен съд Видин, Агенция за регионално развитие и бизнес център – Видин, и Фондация “Вида”. 
Три проекта за 1,6 млн. лв. се реализират и в Област Монтана от Община Монтана, Община Лом и Община Брусарци. 
От 260 общини досега 80 са кандидатствали успешно по ОПАК, сочи справка на Управляващия орган. По новата открита процедура общинските администрации ще могат да получат общо пет милиона 
лева, за да оптимизират дейността си. Целта е да се избегнат дублиращи се дейности и да се подобри ефективността в обслужването на гражданите и бизнеса. Процедурата е по подприоритет 1.1 „Ефективна 
структура на държавната администрация”, като проектни предложения може да се подават до 17 април. ОПАК ще финансира проекти на общини от 50 000 до 200 000 лв. Проектите трябва да бъдат 
изпълнени в рамките на 18 месеца. Пълният набор от документи за кандидатстване по процедурата е публикуван на сайта на ОПАК: www.opac.government.bg. 
По тази процедура ОПАК ще може да финансира например дейности за подобряване на организацията, работните процеси и координацията в рамките на една административна структура чрез разработване, 
усъвършенстване на методологии, вътрешни правила, процедури, инструкции, наръчници, въвеждане на стратегии за организационно развитие и др. Не са допустими разходи за проучване на добри практики 
от други държави членки, както и разходите за консултантски услуги при написването на проектното предложение. 
До момента по ОПАК са одобрени общо над 350 проекта от подадени близо 1700. Общо договорените средства по програмата са над 225 млн. лв., или близо 64% от целия бюджет. Изплатените средства са 
близо 103,8 млн. лв., или почти 30% от бюджета, предвиден за целия програмен период.  

 

ОБЩИНА УГЪРЧИН ПОДПИСА ДОГОВОР В МРРБ ЗА БЛИЗО 420 000 ЛВ, ПОЧИСТВАТ И УКРЕПВАТ КОРИТОТО НА Р. КАМЕНИЦА 
 
Община Угърчин подписа днес, 16 март, договора си за почистване и укрепване на 470 м от речното корито на р. Каменица 
и изпълнение на 72 м подпорни стени на обща стойност 418 982.20 лв. Това стана в Министерството на регионалното 
развитие и благоустройството, заедно с още 29 общини.  
Общо 26.5 млн. лв е безвъзмездна финансова помощ, която ще получат всички одобрени проекти, получили чековете си 
днес. 
Средствата се отпускат по 2 схеми от Оперативна програма „Регионално развитие” - ВG161PO001/1.4-06/2010 ”Подкрепа 
за дребномащабни мерки за предотвратяване на наводнения в градските агломерации” и ВG161PO001/4.1-04/2010 
„Подкрепа за дребномащани мерки за предотвратяване на наводнения в 178 малки общини”. Те са обявени на 1 юли 2010 
г. Общият ресурс по двете схеми е 72.7 млн. лева. Собственият принос  на бенефициентите трябва да бъде задължително 
5%. До момента се изпълняват 75 договора, които са сключени през юни 2011 г. Договорите, които бяха подписани днес, 
са от резервната листа. Проектните предложения са преминали успешно оценка през миналата година, но средства за тях 
не са достигнали. 
Дейностите, които се финансират, са изграждане, реконструкция и ремонт на инфраструктура за предотвратяване на 
наводнения в населени места, включително почистване и разширяване на речното корито, разширяване на съществуващи 
диги, корекции на реки и дерета, защитни диги по речните и морските брегове, охранителни канали за защита на населени 
места от наводнения, предизвикани от повърхностни води, крайбрежни стени по речните и морските брегове. 
Пари се осигуряват и за изграждане, реконструкция и ремонт на малки по обем преливници, ретензионни обеми, бентове, 
водоеми. 
Чрез реализираните проекти по новите 30 договора се предвижда 137 903 души да бъдат облагодетелствани от 
инфраструктурата за предотвратяване на наводнения. 20 256.25 линейни метра съоръжения ще бъдат изградени, а 31 
591.25 метра речни корита и дерета - почистени. 

С подписването на днешните 30 договора, общата стойност на средствата от ОПРР за проекти за превенция на наводненията възлиза на над 100 млн. лв, а изплатените средства са около 28 %.  
Предстои публикуването на две нови схеми през тази година. Около 180 млн. лв. ще бъдат предоставени на 36-те общини, центрове на агломерационни ареали, за проекти за зелена и достъпна градска среда. 
15 млн. лв. е размерът на средствата, които те ще получат за подготовка на списък с готови за финансиране проекти, които да бъдат включен в Интегрираните планове за градско възстановяване и развитие. 



В ТРОЯН ПРИКЛЮЧИХА ПРОЕКТ МЕСЕЦ ПО-РАНО, НАД 3600 ЧОВЕКА 
ВЕЧЕ ЖИВЕЯТ В БЛАГОУСТРОЕНА СРЕДА 

 
Община Троян реализира успешно европейски проект за превръщане на два квартала от града в по-добро 
място за живот и реализация на населението. „Интегриран проект за подобряване на градската среда на 
град Троян” бе осъществен по договор за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ № 
BG161PO001/1.4-05/2009/005 по оперативна програма „Регионално развитие“ (2007-2013). Договора за 
БФП е подписан на стойност 4 721 691,11 лв., след провеждане на процедури за избор на изпълнител по 
изпълнение на дейностите заложени в бюджета на проекта, стойността намалява с повече от 15%. На 5 
август 2011 г. е подписан Анекс №1 към договора за БФП за намаляване на Общата стойност на проекта, 
която след актуализация на бюджета става 3 762 465,09 лв. От тях 85%, или 3 198 095,33 лв., се отпускат 
по линия на съфинансиране от ЕФРР; 10%, или 367 099,02 лв., е съфинансиране от националния бюджет; 
5%, или 188 270,74 лв., е задължително съфинансиране от бенефициента.   
Целта на проекта е превръщане на два от жилищните квартали на град Троян – „Лъгът” и „Младост”, в 
атрактивно място за живот на всички представители на местната общност и осигуряване на благоприятна 
архитектурна среда, способстваща за интегрирането на хората с увреждания. 
Целеви групи и крайни бенефициенти са 3660 души, или 15% от населението на града, както и всички 
участници в движението по пътищата.  
Договорът между бенецифиента – Община Троян, и МРРБ, е подписан на 16 юли 2010 г. със срок на 
изпълнение 21 месеца, или 15 април 2012 г. 
На заключителната пресконференция за отчитане на извършените дейности, състояла се в края на 
миналата седмица, изпълнители и бенефициент отчетоха едномесечно предсрочно реализиране на 
проекта. С информацията за това бе запознат и областният управител на Ловеч Ваня Събчева.  
Инж. Банко Банков, началник отдел „Строителство и инженерна инфраструктура“ в Община Троян и 
ръководител на проекта, коментира конкретното изпълнение на дейностите по договорните параметри. 
„Работата в градски условия и временната организация на пътя създадоха своите неудобства на жителите 
на града, но преодоляхме трудностите с разбиране”, посочи инж. Банков. Реконструирани са 6 улици в 
двата квартала и част от ул. „Христо Ботев”, която свързва единия от тях с централната градска част; 
изградени са 3 нови детски площадки в двата квартала. При изпълнението на обектите са превозени над 10 
000 куб.м. инертен материал за изграждане на нови основи на пътните настилки; над 10 100 тона 
асфалтови смеси за реконструкцията на 3063 метра улици, което представлява площ от 28 декара. 
Тротоарите от бетонови плочи са 11 060 кв.м., а от асфалтова настилка – 1767 кв.м. Монтирани са 6750 м. 
бордюри и 226 пътни знака. Обособени са 109 паркоместа. На детските площадки е поставена 419 кв.м. 
изкуствена трева, направени са 431 кв. м. плочници, посадени са 58 дървена и около 640 храсти. 
Площадките са оборудвани с фотосоларно осветление. 
Според инж. Йовчо Спасов, представител на фирмата-изпълнител на строително-монтажните дейности - 
„Троян – 2011“ (включващ фирмите „Димас“ АД, гр. Габрово и „Екострой – Трявна“ ООД), проектът е 
изисквал много добра организация и координираност поради факта, че едновременно са били изпълнявани 
10 подобекта, със затваряне на основни пътни артерии в града. Инж. Спасов определи като  много добро постижение съкращаването на финализирането на проекта с един месец. 
Представителят на строителния надзор – „Градиакт Консулт” ООД, гр. София, инж. Николай Лашев, също подчерта добрия синхрон между организациите-участници.  
Проектантът на реконструираните улици – инж. Любомир Георгиев, представител на авторския надзор в лицето на „ВИА Инженеринг” ООД, посочи, че изпълнението на заданието е 
изисквало съобразяване с факта, че Троян е линеарен град. Поради това проектът е трябвало да бъде подчинен както на техническите  норми за пътните платна, пътникопотока, 
растителните видове, така и с изчисленията за последователност на изпълняваните подобекти с цел облекчаване ежедневието на жителите на кварталите в града.   
Участниците в проекта се обединиха около идеята, че устойчивото и интегрирано развитие на ключови градски центрове и поддържането на тяхната роля на опорни пунктове на 
социално-икономическото развитие е задължително условие за превръщането им в привлекателни места за живеене и притегателни центрове за инвеститори. Представителите на 
Община Троян изразиха надежда, че жителите на града ще се отнасят към новите придобивки с грижата на добри стопани. 



ПРАВИТЕЛСТВОТО ПРИЕ  НАЦИОНАЛНАТА ПРОГРАМА ЗА 2012 Г. ЗА ПРЕВЕНЦИЯ И ЗАЩИТА ОТ ДОМАШНО НАСИЛИЕ 
 

До края на годината трябва да бъдат изработени минимални стандарти за социални услуги за пострадали от домашно насилие. Това е записано в одобрената днес от 
правителството годишна Програма за превенция и защита от домашното насилие. Стандартите ще се отнасят до универсалните и специфични услуги, които институциите ще предлагат в 
подкрепа на пострадалите. 

Програмата предвижда също изготвянето на национален координационен механизъм в помощ на жертвите на домашно насилие, чиято цел е да оптимизира и да направи по-
ефективно взаимодействието на институциите в подкрепа на пострадалите хора. 

По отношение на превенцията Програмата предвижда национална мобилна група за психологическа подкрепа да работи с деца, пострадали или в риск от насилие, и да 
подпомага училищните екипи на места, в които няма психолози. МОМН отговаря за разработването на механизъм за подпомагане на училищата за справяне с училищния тормоз. В 
Програмата са включени също обучения на учители, магистрати, социални работници, служители на МВР за оказване на квалифицирана интервенция в случаите на домашно насилие. 

Средствата за реализацията на тези мерки са предвидени в бюджетите за 2012 г. на министерствата и ведомствата. За част от другите мерки в програмата няма да е необходимо 
допълнително бюджетно финансиране. Те могат да бъдат реализирани чрез използване ресурса на собствени специалисти и по проекти в партньорство с НПО. Такива са случаите с 
разработването на минимални стандарти за социална работа при случаи на домашно насилие, на промени в законодателството в областта на социалните услуги и закрилата на детето, 
осъществяването на контрол върху прилагане на нормативната уредба и др. Някои от дейностите (основно обучение на магистрати, социални работници и служители на МВР) тази 
година ще бъдат осигурени по Норвежкия финансов механизъм. 
 

Стартира национална инициатива за осигуряване на работа на младите хора 
 

Правителството одобри Национална инициатива „Работа за младите хора в България”. Проектът ще се реализира през периода 2012-2013 г., когато се очаква в страната 
да се ускори излизането от икономическата криза и да се постигне напредък по отношение осъществяването на националните цели в Стратегията „Европа 2020”. 
Целевата група в Инициативата са безработни или неактивни млади хора до 29-годишна възраст. Идентифицирани са основните предизвикателства и причини за 
младежката безработица и неактивност по време на кризата. В рамките на Инициативата задачата е да се ускорят съществуващите дейности, да се увеличи броят на 
участниците, да стартират нови дейности и програми, да се реализират планирани, но неосъществени проекти, да се включат младите хора като приоритетна група в 
съществуващи и бъдещи дейности, програми и проекти, да се отстранят пречките пред увеличаването на ефекта от прилаганите досега действия, да се направи преглед 
на законодателството в областта на заетостта и безработицата, което има отношение към младежите, да се предложат необходимите промени, да се разработят нови 
програми и стимули за увеличаване на заетостта сред младежите. 
Обособени са три основни стъпки, които включват информиране, регистриране в бюрата по труда, консултиране и насочване към обучение или заетост. За повишаване 
на конкурентоспособността на младите хора на пазара на труда са обособени отново три стъпки, които включват мотивационно обучение за регистрираните в бюрата по 
труда безработни младежи, включване в ограмотяване на тези от тях, които са с ниска грамотност, професионално обучение или обучение по ключови компетентности. 
На придобиването на практически умения за работа се гледа като на основна предпоставка за осигуряване на заетост за младите хора без трудов опит. Подкрепата при 
прехода от образование към заетост, осигуряването на първа работа и повишаване на заетостта има решаваща роля за трудовата реализация на младите хора. Предвижда 
се сключване на национално споразумение „Първа работа” със социалните партньори. Целта е чрез поемане на конкретни ангажименти за взаимодействие между 
държавата и работодателските и синдикалните организации да се осигури значително увеличаване на работните места за стажуване на младежи завършили средно 
професионално или висше образование. За организирането и координирането на изпълнението ще се създаде координационно звено. То ще се ръководи от министъра на 
труда и социалната политика и в него ще участват заместник-министри от компетентните министерства, представители на социалните партньори и на Националното 
сдружение на общините. Експертни групи към координационното звено ще разработват отделните дейности по Инициативата и ще правят предложения за разрешаване 
на идентифицирани проблеми. За реализиране на инициативата ще бъдат определени и специални служители в бюрата по труда, Агенцията за социално подпомагане и 
други институции. 
Като резултат от реализирането на инициативата в периода 2012-2013 г. се очаква намаляване на младежката безработица до 23%, намаляване на 19% на равнището на 
неактивност на младежите (дял на младежите в групата 15-24 г., които не учат и не работят). Националната инициатива „Работа за младите хора в България” 2012-2013 
г. ще бъде финансирана в рамките на бюджетите на отговорните институции и чрез ползване на финансова подкрепа по съответните хоризонтални програми на ЕС в 
областта на образованието, младежта и учебната мобилност, както и по линия на структурните фондове. 



*  *  * 
 

 
ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ ЛОВЕЧ 

 
На основание чл. 16, ал. 2 и чл. 19, ал. 1 от Закона за държавната собственост, във връзка с чл. 13, чл. 19 и чл. 51 от Правилника за прилагане на Закона за 

държавната собственост и заповед № РД-08-26/14.03.2012г. 
       О Б Я В Я В А: 

       На 26.04.2012г. от 13.00 ч. в зала №101 в сградата на Областна администрация – Ловеч с адрес:      гр. Ловеч, ул. “Търговска” 43 да се проведе търг с тайно наддаване 
за отдаване под наем на част от покривно пространство с площ от 12 кв.м. на административна сграда - публична държавна собственост, находяща се в гр. Ловеч, ул. 
„Търговска” 43, актувана с АПДС №515/04.02.2003г., при следните условия:  

 - за монтиране на телекомуникационни съоръжения  
 - срок на наемното отношение – 10 години. 

        - начална тръжна цена – 600.00 лв. (шестстотин лева) месечно без ДДС. 
 - консумативните разходи са за сметка на наемателя.      

      Депозитна вноска в размер на 600.00лв., представляваща една  наемна вноска, да се внесе по сметка  ВG79 UBBS 8002 3300 1232 33, BIC - UBBS  BGSF при ОББ – 
АД - клон Ловеч – Областен управител до 24.04.2012г. Депозитът на сключилия договор за наем се задържа от наемодателя до прекратяването на договора, като 
гаранция за заплащане на наем и консумативи. 

  Оглед на обекта може да се извърши на 23.04.2012г.  от 11.00 до 12.00 ч. след предварителна заявка в Областна администрация гр. Ловеч. 
  До участие в търга се допускат юридически лица, внесли депозит до определената дата и подали заявление за участие по образец на гише „Административно 

обслужване” при Областна администрация – Ловеч до 17.00ч. на 25.04.2012г. Заявление за участие и оферта по образец се получават на гише „Административно 
обслужване” при Областна администрация – Ловеч всеки работен ден. Заявлението за участие се подава в запечатан непрозрачен плик лично или по пощата с 
препоръчано писмо с обратна разписка. Върху плика се посочва адрес за кореспонденция и телефон. Офертата с предлаганата цена се поставя в отделен запечатан 
непрозрачен плик с надпис „Предлагана цена”, поставен в плика със заявлението за участие. Към заявлението се прилагат  удостоверение за актуално съдебно състояние 
/или се посочва ЕИК/, както и копие от лична карта на лицето, представляващо ЮЛ и вносна бележка за внесен депозит. В случаите когато ЮЛ се представлява чрез 
пълномощник, се прилага копие на нотариално заверено пълномощно, заверено с оригинала. Прилага се и заверено копие от Разрешение съгласно Закона за 
електронните съобщения. 

 
 

ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ ЛОВЕЧ 
 

На основание чл. 19, ал. 1 от Закона за държавната собственост, във връзка с чл. чл.13, 41 и 51 от Правилника за прилагане на Закона за държавната собственост и 
заповеди №№РД-08-21 и РД-08-22 от 07.03.2012г. 

       О Б Я В Я В А: 

Търгове с тайно наддаване за отдаване под наем за стопанска дейност на следните имоти – частна държавна собственост: 
І. Част от имот - частна държавна собственост в сграда с идентификатор 75054.900.1452.1 по КККР на гр. Угърчин, ул. „Райна Княгиня”, актувана с АДС 

№2525/17.12.2010г., представляващ помещение на партерен етаж с площ от 43 кв.м., при следните условия:  
- срок на наемното отношение – 5 години. 
- консумативните разходи, поддържането и текущите ремонти са за сметка на наемателя.      



 
Начална 

тръжна цена 
 

 
Дата за 

 оглед на имота 
 

 
Дата и час на 

провеждане на търга 
 

 
Приемане  

на заявления  
и оферти 

 
Депозит 

76.00 лв. 
месечно 
без  ДДС 

03.04.2012г. 
 от 11.00 до 12.00 ч. 

след заявка 

06.04.2012г.  
от 13.00 ч. 

до 17.00ч.  
на 05.04.2012г.   

76.00 лв.  
до 04.04.2012г. 

 
    ІІ. Част от имот – частна държавна собственост, представляващ: помещение с площ от 85 кв.м., находящо се на І-ви етаж в сградата на бивш „Младежки клуб“ в с. Градежница, общ. 
Тетевен, актувана с АДС №884/20.05.1991г., при следните условия:  
    - срок на наемното отношение – 10 години. 
    - консумативните разходи, основните и текущите ремонти са за сметка на наемателя.      

 
Начална 

тръжна цена 
 

 
Дата за  

оглед на имота 
 

 
Дата и час на 

провеждане на търга 
 

 
Приемане  

на заявления  
и оферти 

 
Депозит 

127.50 лв. 
месечно 
без  ДДС 

12.04.2012г. 

от 11.00 до 12.00 ч. 

след заявка  

 

20.04.2012г. 
от 13.00 ч.  

до 17.00ч. на 
19.04.2012г.   

127.50 лв.  
до 18.04.2012г. 

 

    До участие в търга се допускат физически и юридически лица, внесли депозит до определената дата и подали заявление за участие по образец на гише „Административно 
обслужване” при Областна администрация – Ловеч до 17.00ч. на деня, предхождащ търга. Заявление за участие и оферта по образец се получават на гише „Административно 
обслужване” при Областна администрация – Ловеч всеки работен ден. Заявлението за участие се подава в запечатан непрозрачен плик лично или по пощата с препоръчано писмо с 
обратна разписка. Върху плика се посочва адрес за кореспонденция и телефон. Офертата с предлаганата цена се поставя в отделен запечатан непрозрачен плик с надпис „Предлагана 
цена”, поставен в плика със заявлението за участие. Към заявлението се прилагат: вносна бележка за внесен депозит, копие от лична карта на физическото лице, а юридическите лица 
представят и удостоверение за актуално съдебно състояние /или се посочва ЕИК/, както и копие от лична карта на лицето, представляващо ЮЛ. В случаите когато заявлението се подава 
от пълномощник, се прилага копие на нотариално заверено пълномощно.  

   Търговете ще се проведат в сградата на Областна администрация гр. Ловеч, ул.”Търговска” №43, зала 101. 
  Депозитни вноски се внасят за всеки имот по отделно по сметка ВG79 UBBS 8002 3300 1232 33, BIC - UBBS  BGSF при ОББ-АД-клон Ловеч-Областен управител.    

 
МРРБ ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА ИМЕ, ЛОГО И СЛОГАН НА БЪДЕЩАТА ОП „РЕГИОНАЛНО РАЗВИТИЕ 2014-2020 Г.” 

 
Министерството на регионалното развитие и благоустройството (МРРБ) обявява конкурс за име, лого и слоган на бъдещата оперативна програма за регионално развитие 2014-2020 г. Кандидатите могат да 
представят проект на предложения по следните обособени позиции (ОП): 
 Обособена позиция (ОП) 1: Формулиране на име на бъдещата оперативна програма за регионално развитие 2014-2020 г.; 
 Обособена позиция (ОП) 2: Формулиране на послание (slogan) на бъдещата оперативна програма за регионално развитие 2014-2020 г.; 
 Обособена позиция (ОП) 3: Разработване на лого и презентационни материали (официална бланка, и слайдове за презентации (master slide)) за бъдещата оперативна програма за регионално 
развитие 2014-2020 г. 
Право на участие в конкурса има всяко българско и/или чуждестранно физическо или юридическо лице, както и техни обединения. За юридическите лица всеки от участниците се представлява от 
управителя/управителите си или от специално упълномощени с нотариално заверено пълномощно лица. За участие в конкурса могат да се подават предложения за една или повече от обособените позиции. 
Всеки кандидат в конкурса може да представи предложение по една или повече обособени позиции. Всеки кандидат в конкурса има право да представи не повече от 1 предложение по обособената позиция, 
по която участва в конкурса. Представените работи трябва да са изготвени единствено за целите на този конкурс. Всеки участник в конкурса носи отговорност за авторството и оригиналността на 
разработката си. Срокът за представяне на предложенията е до 16 ч. на 7 май 2012 г. Журито ще разполага с 1 месец – от 8 май до 8 юни, да класира участниците в конкурса. В този период оценяващите 
могат да изискват от класираните на първо, второ и трето място за съответната обособена позиция да доработят предложенията в съответствие с изискванията. На 11 юни 2012 г. класираните ще бъдат 
обявени публично, а на 11 юли – ще бъдат изплатени паричните награди. Пълната документация за участие в конкурса можете да намерите на сайта на МРРБ, в секция „Профил на купувача” , подсекция 
„Покани за оферти”, и на интернет страницата на ОП „Регионално развитие” 2007-2013 г., www.bgregio.eu, секция „Актуални обществени поръчки по Приоритетна ос 5”. 



*  *  *  

 
 

ПЕТ МИЛИОН ЛЕВА ПО ОПАК ЗА ОБЩИНИТЕ НА 8 МАРТ В ЛОВЕЧ СЕ ПРОВЕДЕ ИНФОРМАЦИОНЕН ДЕН ПО ПРОГРАМАТА 
 

Общините ще могат да получат общо пет милиона лева по Оперативна програма „Административен капацитет”, за да оптимизират 
дейността си. Целта е да се избегнат дублиращи се дейности и да се подобри ефективността в обслужването на гражданите и бизнеса.  
Новият конкурс за проекти е по приоритетна ос 1 „Добро управление”, подприоритет 1.1 „Ефективна структура на държавната 
администрация” по ОПАК. Общият размер на безвъзмездната финансова помощ е 5 млн. лв. , минималната стойност за отделните 
проекти е 50 000 лв., а максималният праг - 200 000 лв. Проектите трябва да бъдат изпълнени в рамките на 18 месеца. По тази 
процедура ОПАК ще може да финансира например дейности за подобряване на организацията, работните процеси и координацията в 
рамките на една административна структура чрез разработване, усъвършенстване на методологии, вътрешни правила, процедури, 
инструкции, наръчници, въвеждане на стратегии за организационно развитие и др. Не са допустими разходи за проучване на добри 
практики от други държави членки, както и разходите за консултантски услуги при написването на проектното предложение.  
„Процедурите за кандидатстване са опростени и се планират спрямо нуждите на бенефициентите и в същото време е засилен 
контролът при изпълнението на проектите и разходването на средствата”. „Ще следим строго, за да не допуснем наличието на двойно 
финансиране на проектите”. На събитието експертите от ОПАК припомниха кои са най-често срещаните грешки при кандидатстване 

като например недобро окомплектоване на документите, поради което проектите често отпадат още на първия етап на оценка 
ОП "КОНКУРЕНТОСПОСОБНОСТ":  
КАК ДА ПРЕОДОЛЕЕМ ТРУДНОСТИТЕ ПРИ ИЗПЪЛНЕНИЕТО НА ЕВРОПРОЕКТ 
 
Оперативна програма "Конкурентоспособност" (ОПК) разполага с бюджет от 2.2 млрд. лв., който бизнесът може да използва за инвестиции в 
нови технологии и оборудване, развитие на иновативни продукти, процеси и услуги и улеснен достъп до финансиране. Това прави програмата 
изключително важна за самите компании, а покрай развитието им и за икономиката на страната.  
До момента обаче от общия бюджет на програмата са изплатени 531 млн. лв., или около 20% (включително средствата по инициативата 
JEREMIE, които са в размер на 400 млн. лв., но не са реално разпределени сред бизнеса, тъй като са за дялово финансиране, за гаранции и 
заеми). Освен това са договорени 953 млн. лв., но за да бъдат реално получени от фирмите, самите те трябва да се справят с редица изисквания 
и трудности.   
Управлението на проекти по програмата за много бенефициенти е свързано с трудни и бавни процедури за избор на изпълнители, утежнени 
методи за отчетност и мудна реакция от страна на администрацията. Тук ще разгледаме най-често срещаните трудности при изпълнението на 
одобрените проекти и ще ви дадем препоръки за успешно и ефективно управление на договорите за безвъзмездна помощ. 
Борбата с бюрокрацията 
За да бъдат сигурни бенефициентите, че в крайна сметка разходите по проекта им ще бъдат признати, те трябва стриктно да спазват 

изискванията, които понякога са и доста бюрократични. Това важи както за процедурите при администрирането на проекта, така и при избора на доставчици. Освен това те трябва да 
използват конкретни образци на цялата документация - за кореспонденция с договарящия орган, избор на изпълнители, отчети и искания за плащане. 
Забавянията поради административни причини са сред най-често срещаните трудности. Обикновено бенефициентите получават подписаните си договори за финансиране с около месец 
закъснение и реално могат чак тогава да стартират изпълнението на дейностите - т.е. още със стартирането на проекта си са загубили 1 месец от срока за изпълнение, посочен в него.  
Трябва да се има предвид, че за всяка промяна в договора за финансиране също се прилага административна процедура и в повечето случаи се налага одобрение или дори подписване на 
анекс към договора - например при промяна в адрес на регистрация или управителната структура на бенефициента и др. 
Често поради голямото разминаване в срока между планиране и подготовка на проектно предложение и реалното изпълнение на одобрен проект (понякога повече от година) се налагат 
промени и в самите дейности по проекта - например в технически характеристики на оборудване (по-нова версия на софтуерно приложение, което вече не се предлага в остаряла версия, 
променена версия на международно признат стандарт и др.). Одобрението на подобни промени, когато изобщо са допустими и възможни, е времеемко и често отнема месеци – имайте и 
това предвид.  



*  *  *  

  
 

ЕДИНСТВЕНОТО ЗАПАЗЕНО 
КИЛИЙНО УЧИЛИЩЕ  
В ОБЛАСТТА Е В  
ТРОЯНСКОТО СЕЛО ГУМОЩНИК           
 

Килийното училище в село Гумощник е 
единственото оцеляло в Ловешка област. То се 
намира в двора на местната църква и представлява 
неделима част от възрожденския църковно-
училищен комплекс. 
Килийното училище, което е създадено през 1829 г., 
по-късно прераства в светско училище и е 
ограмотявало децата на селото в продължение на 
повече от сто години. В днешния си вид е 
реставрирано през 1979 г.  
В една от стаите на килийното училище днес e 
направена възстановка на класна стая от онова 
време. Първите чинове са с пясък за първо 
отделение, присъстват плочките с тесни и широки 
редове от едната страна и квадратчета за смятане от 
другата. Тук могат да се видят калеми, мастилници 
за големите ученици, наградите и наказанията за учениците под формата на табелки, окачени на стената. Интерес представляват 
читанката от 1896 г. и наустицата. 

На първия етаж от сградата на килийното училище е подредена музейна сбирка, която представя историята на селището. Тук са експонирани предмети, открити при археологически 
разкопки на тракийски могили, смъртните актове на загиналите на “Титаник” и на загиналите във войните за национално обединение, много образци, свързани с духовната и материална 
култура на местното население – пафти, газеници, паралия, хурки, сърпове, паламарки и др. 
Селото е известно още със своя храм “Св. Николай Летни”, построен през 1838г.  По османски документи селото датира от 1430. 
Изградено изцяло от камък , трикорабна едноабсидна, църквата е била твърдина на българщината, където са били вперени жадно очите на балканджийте  за вяра, просвета и надежда за 
свобода. Всичко това е отразено майсторски в църковния иконостас, една от най-талантливите творби на резбарското изкуство в Ловешко. Фигуралните композиции от иконостаса са 
освободени от каноните на средновековния религиозен идеал за човешката фигура и са богато рамкирани със сложна плетеница на клонки, листа и цветя. Сюжетното развитие следва 
библейския текст „Шестоднева”. Те изразяват 12 сцени от „Сътворението на света”. В центъра на иконостаса грабват погледа сцените от композицията „Страшният съд” или така 
нареченото „второ пришествие”. 
В църквата са си дали среща значими прояви на изобразителното изкуство от епохата на Възраждането, със съществен принос за формирането не само на местната културна традиция, но 
и в общобългарски план. 
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